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محسن رضايي:
 تحريم های اقتصادی ترامپ

سپاه را نشانه رفته است 
دبيرمجم�ع تش�خيص مصلح�ت نظ�ام ب�ا 
بيان اينك�ه ام�روز اي�ران قهرمان مب�ارزه با 
تروريس�م در دنياست، گفت: پاس�داران بايد 
در مقاب�ل هر ن�وع تبعي�ض، محك�م و قاطع 
بايس�تند و در اس�تقلال و تمامي�ت مرزهاي 
كش�ور همچ�ون گذش�ته ايس�تادگي كنند. 
به گ��زارش ف��ارس، محس��ن رضاي��ي در جمع 

پيشكسوتان جهاد و ش��هادت استان همدان با گراميداش��ت هفته دولت و ياد 
شهيدان رجايي و باهنر گفت: كمكي كه پيشكسوتان سپاه به ملت ايران كردند 
و نصرتي كه شما در كنار امام به دين خدا انجام داديد تا قرن ها منشأ اثر خواهد 
بود و آثار فداكاري هاي شما فراموش ناشدني است. شما در بعد معنوي، ره صد 
ساله را در يك ش��ب طي كرديد و قدرت هاي بين الملل را به زانو درآورديد، به 
طوري كه تاريخ، شما را فراموش نخواهد كرد. دبير مجمع تشخيص مصلحت 
نظام ادامه داد: انقلاب اسلامي مهم ترين ميراث امام و ايثارگران است كه امروز 
بيش از هميشه به اين انقلاب نيازمند هستيم. ما نيازمند انگيزه و روحيه انقلابي 
هستيم و جامعه ما براي پيشرفت خود به اين انگيزه ها و هويت انقلابي نياز دارد، 
زيرا اگر اين روحيه حفظ نشود، درخت انقلاب، طراوت خود را از دست مي دهد. 
نكته ديگر اينكه ما براي عبور از موانع نيز بايد به ارزش هاي انقلابي رجوع كنيم 

چراكه بدون روحيه انقلابي، مقابله با استكبار ممكن نيست. 
وي با بيان اينكه امروز ايران قهرمان مبارزه با تروريسم در دنياست، گفت: ترامپ 
ما را به بهانه واهي حمايت از تروريس��م تحريم كرده و اين اتفاق مايه استهزاي 
ترامپ توسط مردم دنيا شده است. اخيراً در اروپا حوادثي تروريستي اتفاق افتاد و 
حساسيت مردم اروپا را برانگيخت. مردم اروپا از خود مي پرسند امروز چه كسي و 
كدام قدرتي است كه در برابر تجزيه كشورهاي منطقه ايستاده است. ما با تجزيه 
عراق، سوريه و يمن مخالف هستيم و اين موضوع تحسين مردم منطقه و جهان 

را در پي داشته است. ملت ايران در برابر تجاوز از مظلومان دفاع مي كند. 
دبيرمجمع تشخيص مصلحت نظام تأكيد كرد: بايد از مردم در برابر ظلم و ستم 
و تبعيض دفاع كنيم. پاس��داران بايد در مقابل هر نوع تبعيض، محكم و قاطع 
بايستند و همچنين در اس��تقلال و تماميت مرزهاي كشور، همچون گذشته 
ايستادگي كنند. عده اي نگويند پاسداران با دفاع از مردم، دفاع ازاستقلال و دفاع 

از ارزش هاي انقلاب، در جناح بندي هاي سياسي دخيل مي شوند. 
وي افزود: چه آن پاسدار شهيدي كه سرش را در دفاع از انقلاب در مرز سوريه 
و عراق مي دهد و چه پاسداران پيشكسوتي كه در درون جامعه ما با انحرافات از 
ارزش ها مبارزه مي كنند، به وظيفه خود عمل كرده و براي ما ارزشمند هستند. 
رضايي با اش��اره به اين مطلب كه تحريم هاي اقتصادي ترامپ، سپاه پاسداران 
را نشانه رفته است، افزود: شما سپاهيان با شرورترين دشمنان انسانيت مبارزه 
كرده ايد و امروز هم پاسداران ما در برابر بدترين تروريست هاي عالم ايستاده اند. 
دشمنان ما بسيج شده اند كه سپاه، بسيج و پاسداري از انقلاب را تضعيف كنند 

تا صداي حمايت از مظلوم خاموش شود. 
رضايي با اشاره به موج تبليغات رئيس جمهور امريكا عليه صنايع موشكي ما و 
ضرورت پاسخ قاطع به وي گفت: اگر امريكايي ها امكان حمله به ايران را داشتند، 
چند سال پيش حمله مي كردند، ما اكنون در نبرد اقتصادي با آنها به سر مي بريم، 
بنابراين بايد در س��اير صحنه ها از جمله عرصه اقتصاد، توانايي هاي خود را بالا 
ببريم و با انگيزه انقلابي توليد و اشتغال جوانان را افزايش دهيم. بايد با روحيه 
انقلابي گري به جوانان ميدان داد و از دس��ايس دش��منان عبور كرد زيرا امروز 

خستگي، ترديد، ايجاد تفرقه و تعارف و توقف خطرناك است. 
------------------------------------------------------------

 رونمايي از دستاورد جديد وزارت دفاع 
در حوزه تجهيزات دريايي 

گيربكس دوس�رعته دريايي در س�ازمان صنايع درياي�ي وزارت دفاع و 
پشتيباني نيروهاي مسلح با حضور امام جمعه آذربايجان شرقي رونمايي شد. 
به گزارش »جوان« به نقل از اداره كل تبليغات دفاعي وزارت دفاع و پشتيباني 
نيروهاي مس��لح، به مناس��بت روز صنعت دفاعي و در اولين روز از هفته دولت 
با حض��ور امير رس��تگاري مديرعامل س��ازمان صنايع درياي��ي وزارت دفاع و 
حجت الاسلام آل هاشم نماينده ولي فقيه و امام جمعه استان آذربايجان شرقي، 
گيربكس دوسرعته دريايي در سازمان صنايع دريايي وزارت دفاع رونمايي شد. 
امير رستگاري در مراسم رونمايي از اين محصول فناورانه طي سخناني اظهار 
داشت: سيستم رانش از اصلي ترين بخش هاي موجود در شناورها بوده و اهميت 

زيادي در بهره وري آن دارد و مي تواند در توسعه صنايع دريايي مؤثر باشد. 
وي رس��يدن به دانش فني و فناوري توان توليد 
موتورهاي دريايي، خروج ارز، اشتغال زايي، كمك 
و توسعه صنايع جانبي را از اهداف اين پروژه ذكر 
كرد و افزود: در اين پروژه از روش طراحي مستقل 
جهت كسب انواع فناوري هاي گلوگاهي استفاده 
شده است و تمامي مراحل طراحي شامل  طراحي 
مفهوم��ي، اولي��ه و تفصيلي در س��ازمان صنايع 

دريايي وزارت دفاع انجام و براي س��اخت تمامي قطعات آن از امكانات داخل 
كشور بهره برداري شده است. امير رستگاري با بيان اينكه گيربكس دوسرعته 
براي انواع ش��ناورهاي تندرو تا توان هاي هزار و 500 اسب بخار كاربرد دارد، 
اظهار كرد: دستيابي به دانش فني طراحي و ساخت گيربكس هاي تك سرعته 
دريايي و نيز يونيت هاي دوسرعته دريايي از ديگر دستاوردهاي اين پروژه به 
شمار مي رود. مديرعامل سازمان صنايع دريايي وزارت دفاع مقابله با تحريم هاي 
ظالمانه، جلوگيري از خروج ارز از كشور، پش��تيباني فني مؤثر، بالا بردن بنيه 
دفاعي كشور، قابل رقابت بودن در بازار و كاهش زمان از ايده به محصول را از 

مزايا و ويژگي هاي اين پروژه ذكر كرد. 
امير رس��تگاري با اش��اره به راهبرد س��ازمان صنايع درياي��ي وزارت دفاع در 
خودكفايي و بومي س��ازي نيازمندي هاي نيروهاي مسلح و كمك به پيشرفت 
فناورانه و صنعتي كشور تصريح كرد: به فضل الهي طي سال هاي اخير گام بلندي 

در اين زمينه برداشته شده و اين روند با شتاب ادامه خواهد يافت. 
مديرعامل س��ازمان صنايع دريايي وزارت دفاع در پايان با تشكر و قدرداني از 
دست اندركاران اين پروژه مهم دريايي، صنعت دفاعي به ويژه صنعت دريايي را 

به عنوان نماد و الگوي موفق توليد و اشتغالزايي توصيف كرد. 
------------------------------------------------------------

 سومين گزارش مجلس 
درباره برجام تدوين می شود 

سخنگوي كميسيون امنيت ملي مجلس از حضور مسئولان تيم مذاكره كننده 
هسته اي در اين كميسيون براي تدوين س�ومين گزارش برجام خبر داد. 
به گزارش تسنيم، سيدحسين نقوي حسيني از آغاز مراحل تدوين سومين گزارش 
اين كميسيون درباره عملكرد شش ماهه سوم برجام خبر داد و گفت: براي تدوين 
سومين گزارش اين كميسيون درباره برجام، از مسئولان دستگاه دپيلماسي و نيز 
تيم مذاكره كننده هسته اي دعوت كرده ايم تا در كميسيون امنيت ملس مجلس 
حضور يابند. وي افزود: بازديد از تأسيسات هسته اي كشور نيز به منظور تهيه و تدوين 
سومين گزارش برجامي مجلس در دستور كار اعضاي كميسيون امنيت ملي پارلمان 

قرار گرفته است، اما جزئيات آن را پس از جمع بندي هاي نهايي اعلام مي كنيم. 
سخنگوي كميس��يون امنيت ملي مجلس تصريح كرد: طبق مصوبه مجلس، 
وزارت امور خارجه مكلف شده، هر شش ماه يك بار گزارشي از روند اجراي برجام 
را به مجلس ارائه كند و كميسيون امنيت ملي مجلس نيز تاكنون پيرو دو گزارش 
وزارت امورخارجه، گزارش هايي را تهيه و تقديم هيئت رئيسه پارلمان كرده كه 
يك گزارش آن در صحن قرائت شده و گزارش دوم نيز در نوبت قرائت قرار دارد. 
نقوي حسيني اضافه كرد: س��ومين گزارش مجلس از عملكرد اجراي برجام در 
راستاي سومين گزارش وزارت امور خارجه كه به مجلس تقديم كرده، تهيه و 
تدوين مي شود. سخنگوي كميسيون امنيت ملي مجلس در پايان خاطرنشان 
كرد: گزارش ش��ش ماهه سوم كميس��يون امنيت ملي مجلس درباره عملكرد 

اجراي برجام، پس از نهايي شدن، تقديم هيئت رئيسه مجلس مي شود.

»رجاي�ي و باهنر ب�راي خودش�ان از مقامي كه 
داش�تند، كيس�ه ندوخته بودند؛ اي�ن يكي از 
چيزهاي مهم است. اين جور نباشد كه ما فكر كنيم 
حالا كه يك مسئوليتي داريم، اين را وسيله اي 
قرار بدهيم براي تأمين آين�ده، همچنان كه در 
مسئولان بسياري از كشورهاي دنيا اين هست 
و اين را وس�يله اي قرار مي دهند براي اينكه در 
آينده در هيئت مديره  فلان شركت عضو باشند، 
در فلان مركز مالي حساس سهم داشته باشند.«

اين عبارت بخش��ي از فرازهاي رهبر معظم انقلاب 
اس��ت كه در مراس��م گراميداش��ت هفته دولت در 
سال 94 ايراد ش��د. پس از عزل بني صدر، دشمنان 
انقلاب، با از ميان بردن مس��ئولان نظام، س��عي در 
براندازي حكومت اسلامي كردند و فاجعه جانگداز 
هفتم تير 1360 و ش��هادت شهيد مظلوم بهشتي و 
72 تن از ياران امام)ره( و انقلاب را رقم زدند. گرچه 
عكس  العمل سريع، قاطع و انقلابي رهبر كبير انقلاب 
و ملت بزرگ ايران هرگونه ابتكار عمل را از آنها سلب 
كرد ولي كار به  زعم دشمنان هنوز به اتمام نرسيده 
بود و طرح ترور مسئولان تراز اول مملكت در رأس 
فعاليت هاي آنها قرار داشت. بدين  ترتيب واقعه هشتم 
شهريور در همان سال به وقوع پيوست و محمدعلي 
رجايي رئيس جمهور و محمدجواد باهنر نخست وزير 
در انفجار دفتر نخست وزيري به درجه رفيع شهادت 
نائل آمدند. از آن سال تا امروز، در كشور ما از دوم تا 
هشتم شهريور به نام »هفته دولت« نامگذاري شده 
است. خبرگزاري ميزان، در گزارش��ي به بازخواني 
س��خنان رهبر معظ��م انقلاب درب��اره خصوصيات 
رفتاري دو شهيد بزرگوار رجايي و باهنر در چهار سال 

گذشته پرداخته كه با هم مي خوانيم. 
   دست هايي مي خواهند منافقين را تطهير 

كنند
)سوم شهريور 1395(: تجليل و تكريم مي كنم 
ياد شهيدان عزيزمان رجايي و باهنر را كه همان طور 
كه ايشان )رئيس جمهور( اشاره كردند، اين دو نفر 
واقعاً الگو بودند، از جهات مختلف، از جهت اخلاص، 
از جهت پرُكاري، البته فرصتي نش��د برايشان كه 
چند س��الي ادامه بدهند، لكن س��الي كه نكوست 
 از بهارش پيداس��ت، نوع كاري كه اينها مي كردند

- مخصوصاً مرحوم رجايي كه خب مدت بيشتري 
هم بودند- نشان مي داد كه ]كار[ همين جور پيش 
خواهد رفت، اخلاص و علاقه و مردمي بودن و تلاش 
فراوان و ]مانن��د اينها[. لعنت خدا بر دس��ت هاي 
منافق و جنايتكاري كه اين دو عزي��ز را به خاك و 

خون كشيد، متأسفانه امروز برخي از سياست هاي 
غربي، سعي مي كنند اين روسياه ها را تطهير كنند، 
منافقين را به يك شكلي در موضع مظلوميت نشان 
بدهند و برايش��ان فضاي مظلوميت ايجاد كنند و 
]البته[ نخواهند توانست، كساني كه هزاران نفر را 
در داخل كشور از بين بردند، از امام جماعت و امام 
جمعه تا كاس��ب بازاري تا جوان دانشجو تا پاسدار 
كميته تا خانواده اي كه سر افطار نشسته بودند - و 
ديگران و ديگران و ديگران، هزاران نفر، حالا من رقم 
دقيق را نمي دانم- تا رؤس��اي كشور ]مثل[ شهيد 
بهشتي و آن شخصيت هاي برجسته  آن روز كه به 
شهادت رسيدند و تا اين دو بزرگوار، آن وقت حالا 
دست هاي سياسي خبيث و مغرض - چه در خارج 
كشور، چه دنباله هايشان يا دلبستگانشان در داخل 
كشور- مي خواهند اينها را تطهير كنند و چهره  اينها 
را موجه نشان بدهند و اينها را مظلوم نشان بدهند و 
در مقابل، خدشه به چهره  مبارك و نوراني امام وارد 
كنند. چهره  امام خدشه بردار نيست و البته مطمئناً 

ناكام بوده اند و خواهند بود. 
   ش�هيدان رجاي�ي و باهن�ر چرا ش�اخص 

شدند؟
)چهارم ش�هريور 1394(: هفته  دولت از سال ها 
پيش برگزار مي شود، سنت همين است كه فرصتي 
باشد براي مسئولان زحمتكش دولت ها كه گزارش 
كنند تلاش هاي خودشان را، موفقيت هاي خودشان 
را، عزم خودشان را براي يك سال آينده يا چند سال 
آينده و از آنه��ا تقدير بش��ود و از كارهايي كه انجام 
گرفته، از طرف مسئولان، از طرف مردم تشكر بشود، 
تقدير بشود و احياناً تذكري داده بشود يا مثلًا تأمين 
كاستي اي مورد مطالبه قرار بگيرد؛ هفته  دولت براي 
اين است. تصور من اين است كه حكمت الهي كه بر 
دل و زبان مسئولان جاري شد و اين اتفاق افتاد و اين 
مناسبت در اين زمان قرار گرفت، براي اين است كه 
شهيد رجايي و ش��هيد باهنر از ياد نروند و به عنوان 
دو شاخص، به عنوان دو س��نجه در مقابل چشم ما 
باش��ند. خب، ش��اخص بودن اين دو نفر، نمي توان 

گفت به خاطر قوت مديريت آنها يا مثلًا فرض كنيد 
كه توانايي ها و ابتكارات آنهاست، چون مسئوليت اين 
دو عزيز زمان زيادي طول نكش��يد؛ ]زمان[ مرحوم 
باهنر كه خيلي كوتاه ب��ود، مرحوم رجايي هم چند 
ماهي - حدود يك س��الي مثلًا فرض كنيد- ]بود[. 
س��نجه بودن آنها به خاطر خصوصيات رفتاري آنها 
و شخصيتي آنها و اخلاقي آنهاس��ت، اين را بايد ما 
همواره در ذهن داشته باشيم. خب، زمان تغيير پيدا 
مي كند، جريان گوناگون فرهنگ ها و ارزش ها و مانند 
اينها هم مي آيد ]و[ مي رود. تحولاتي در ذهن ها، در 
فكرها به وجود مي آيد لكن ي��ك اصول ثابتي وجود 
دارد كه اين اصول را بايد همواره در نظر داشت. براي 
ما مسئولان در نظام مقدس جمهوري اسلامي، اين 
اصول ثابت را مي توان در شخصيت اين دو مرد عزيز 
و بزرگوار جست وجو كرد و يافت. خب، ما با اينها به 
خصوص با مرحوم باهنر، سال هاي متمادي مأنوس 
بوديم، با مرح��وم رجايي هم همين ج��ور، از قبل از 
انقلاب تا دوران مس��ئوليت ها و در مجلس و بيرون 

مجلس، واقعاً خصوصياتي داش��تند كه م��ا اينها را 
بايستي از ياد نبريم. به نظر من ايمانشان به اين راه، به 
اين اهداف، اهدافي كه امام ترسيم كرده و جمهوري 
اسلامي مظهر آن اهداف است، شاخص خيلي مهمي 
است، اخلاص ش��ان، روحيه  خدمتگزاري اي كه در 
اينها وجود داشت كه واقعاً شب و روز نمي شناختند و 

براي خدمتگزاري كار مي كردند. 
   سفارش به مسئولان براي ارتباط با مردم 

روحيه  مردمي بودن و انس با مردم، تماس با مردم، از 
نزديك پاي صحبت مردم نشستن، راه هايي باز كردن 
كه گذرگاهي باشد براي تماس با متن زندگي مردم. 
من به آقاي رئيس جمهور هم چندبار تا حالا گفته ام كه 
اين سفرهاي استاني خيلي چيز خوبي است، اين يكي 
از آن كارهاي بس��يار مثبت است، به دولت هاي قبل 
هم همين س��فارش را من هميشه مي كردم، يكي از 
راه ها اين است، رفتن به خانه  مردم، رفتن منزل شهدا. 
راهي براي تماس هاي گوناگون مردم، اينها خيلي مهم 
است. اين كارها روحيه  مردمي بودن و شناخت مردم 

را در انسان حفظ مي كند و نگه مي دارد. 
رجايي و باهنر براي خودشان از مقامي كه داشتند، كيسه 
ندوخته بودند، اين يكي از چيزهاي مهم است. اين جور 
نباشد كه ما فكر كنيم حالا كه يك مسئوليتي داريم، اين 
را وسيله اي قرار بدهيم براي تأمين آينده، همچنان كه 
در مسئولان بسياري از كشورهاي دنيا اين هست و اين 
را وسيله اي قرار مي دهند براي اينكه در آينده در هيئت  
مديره  فلان شركت عضو باش��ند، در فلان مركز مالي 
حساس سهم داشته باشند. پايبندي به مباني انقلاب و 
امثال اينها، اينها خصوصيت اين دو شخصيت بود، اينها 
را بايد در نظر داشته باشيم و خودمان را با اينها تطبيق 
بكنيم. مردم به ما نگاه مي كنند، به شما نگاه مي كنند، 
رفتارهاي ما، منش هاي ما سازنده  فرهنگ عمومي مردم 
است. بنابراين ياد اين دو برادر خوب و عزيز و سعادتمند 
را گرامي مي داريم و اميدواريم ان شاءالله كه بتوانيم همه  

ما هم در همين صراط حركت كنيم. 
)پنجم ش�هريور 1393(:ياد و خاطره  شهيدان 
رجايي و باهن��ر، جهت گيري و روحي��ه  انقلابي و 
طلب رضاي الهي كه از مهم ترين ويژگي هاي اين دو 
شهيد بود را گرامي مي داريم؛ بايد همه  ما به عنوان 
مسئولان نظام همواره جهت گيري و روحيه  انقلابي 

را حفظ كنيم و هدف نيز كسب رضاي الهي باشد. 
)شش�م ش�هريور 1392(: هفته  دولت با نام دو 
شهيد فرزانه رجايي و باهنر زينت يافته است و اقدام 
همه  دولت ها در سرلوحه قراردادن نام و اهداف اين 

دو شهيد، حركتي پرمعناست.

ب�دون ش�ك ام�روز فض�اي مج�ازي در س�لطه 
ش�يطان اس�ت ام�ا در همي�ن فض�اي مس�موم 
مانن�د ش�هيد  ف�ردي  عقيدت�ي  و  فرهنگ�ي 
حججي پيدا مي ش�ود كه دني�ا را ت�كان مي دهد. 
به گزارش فارس، امير س��يدعبدالرحيم موس��وي 
فرمانده كل ارتش در همايش روز قشر بسيج اصناف 
كه در س��الن همايش مجتمع اداري اصناف برگزار 

ش��د، ضمن گراميداشت ياد و خاطره ش��هداي هشت سال دفاع 
مقدس و مدافعان حرم اظهار داشت: ياد و خاطره شهيدان اماني، 
لاجوري و يك هزار شهيد اصناف قم را گرامي مي داريم و خداوند 
بزرگ را ش��اكر هس��تيم كه توفيق داد در جوار ب��ارگاه ملكوتي 
حضرت معصومه)س( و در جمع بسيج اصناف باشم. وي با اشاره 
به سرمايه گذاري هاي فراوان نظام سلطه در فضاي مجازي عليه 
فرهنگ و هويت ديني مردم ايران گفت: در همين فضاي پرتهديد 
فرهنگي و عقيدتي فردي مانند ش��هيد حججي پيدا مي شود كه 
دنيا را تكان مي دهد. وي با اشاره به خطرات پيش روي انقلاب و 
كشور تأكيد كرد: فرهنگ، سياس��ت و اقتصاد كشور سال هاست 
مورد تهديد همه جانبه اس��ت و علت آن نيز اين اس��ت كه آنها از 
تبديل شدن ايران به عنوان يك الگو در برابر نظام هاي سلطه واهمه 

دارند. فرمانده كل ارتش خاطرنش��ان كرد: در برابر 
تهديد همه جانبه دش��من بايد همه عناصر قدرت 
كشور باهم، هماهنگ و درهم تنيده در برابر تهديدات 
همه جانبه دشمن بسيج شوند. وي ادامه داد: فعالان 
سياست، اقتصاد، علم و تكنولوژي، فرهنگ و. . . بايد 
اين اعتقاد را داشته باش��ند كه امروز در خط مقدم 
تهديد همه جانبه دشمن قرار دارند كه اگر اين تفكر 

شكل بگيرد، بسياري از مشكلات كشور حل خواهد شد. 
امير موسوي با تأكيد بر عهدشكني ها و خباثت هاي نظام سلطه عنوان 
كرد: نظام سلطه با تمام قدرت خود در برابر قدرت ايران وارد شده اند 
ولي علت عدم موفقيت  آنها وجود ش��هيدان سرافرازي مانند محسن 
حججي است وگرنه دشمن تمام توان خود را به كار گرفته است. وي 
خاطرنشان كرد: امروز دنيا به اين نتيجه رسيده است كه نبايد با ايران 
درگيري نظامي پيدا كرد، چون آنها از روحيه جهاد و ش��هادت طلبي 
ايرانيان مي ترس��ند و اين را همه بايد بدانند كه ممكن است كشوري 
جنگي عليه ايران آغاز كند اما بايد بداند كه پايان جنگ با آنها نخواهد 

بود و اين ايران است كه نتيجه جنگ را رقم خواهد زد. 
وي خاطرنش��ان كرد: رژيم صهيونيس��تي به همت مجاهداني مانند 

شهيد حججي 25 سال آينده را نخواهد ديد.

دوازدهمين جلسه هيئت رئيسه مجلس خبرگان 
رهب�ري، روز پنج ش�نبه در ته�ران برگزار ش�د. 
به گزارش فارس، در ابتداي اين جلسه آيت الله جنتي 
رئيس مجلس خبرگان رهبري ضم��ن تبريك اعياد 
قربان و غدير، بر اس��تفاده از بركات معن��وي اين ماه 

شريف به ويژه اعمال روز عرفه تأكيد كرد. 
رئيس مجلس خبرگان رهبري در ادامه با اشاره به 

جايگاه شهيد و شهادت در اس��لام به شهادت شهيد مدافع حرم 
اهل بيت)ع( شهيد حججي پرداخت و تصريح كرد: »شهادت اين 
جوان مخلص آثار و بركات فراواني داشت و بار ديگر جامعه ما را 
به رايحه جهاد في سبيل الله و شهادت در راه خدا عطرآگين نمود 
و در بين همه اقش��ار مردم ش��ور و حرارتي وصف ناشدني ايجاد 
كرد و من مطمئنم اين شور و حال معنوي و تجليل از خانواده آن 
شهيد از سوي مردم تا چهلم او در كشور ما جريان خواهد داشت. 
ان شاءالله به زودي شاهد باش��يم انتقام خون اين شهيد عزيز از 
داعش گرفته شود. بي شك اين شهيد بزرگوار و خانواده محترم او 
از اخلاص بالايي برخوردار بوده اند كه خداوند اين چنين آنان را 

نزد همه مردم عزيز كرده است.« 
آيت الله جنتي افزود: »به لطف خدا امروز پس از گذشت حدود 40 

سال از انقلاب اسلامي، شاهديم كه روحيه ايثار گري 
و ش��هادت طلبي در بين جوانان ما م��وج مي زند، به 
نحوي كه براي حضور در جبهه هاي سوريه، عراق و 
نبرد با داعش و گرو ه هاي تكفيري از يكديگر سبقت 
مي گيرند و بحم��دالله اين روزها طب��ق اخباري كه 
مي رسد، اين دو كشور اسلامي از لوث وجود گروه هاي 
تكفيري و داعشي دارد تطهير مي شود. من به جوانان 
عزيز توصيه مي كنم شهيد حججي و ديگر شهيدان مدافع حرم را 
الگوي خود قرار داده و با تلاش در راه خودسازي و كسب معنويت، 
راه عزت دنيا و آخرت را بپيمايند.« رئيس مجلس خبرگان رهبري 
در پايان به دولتمردان توصيه كرد: » دولت محترم فارغ از مسائل 
سياس��ي و حزبي به كار و تلاش بپردازد و بدان��د كه دغدغه مردم 
مسائل سياسي نيست. گرفتاري و مشكلات مردم، مسائل اقتصادي، 
اشتغال و رفع معضل بيكاري است. مردم اگر شاهد رونق اقتصادي 
در جامعه باشند، پشتيبان دولت خواهند بود و اميدواريم دولت از 
همين ابتداي آغاز به كار سعي كند ظرف مدت كوتاهي تحولي در 
رفع مشكلات معيشتي و اقتصادي مردم ايجاد كند.« در ادامه جلسه، 
هيئت رئيسه محترم خبرگان رهبري موضوعات مربوط به اجلاس 

آينده اين مجلس را مورد بحث و بررسي قرار دادند.

   کوتاه
فرماندهكلارتش:رژيمصهيونيستي

بههمتمجاهدانيمانندشهيدحججي25سالآيندهرانخواهدديد
رئيس مجلس خبرگان رهبري:

دولتبداندكهدغدغهمردممسائلسياسينيست

   گزارش   یک

س�خنگوي س�ازمان انرژي اتمي ب�ه تش�ريح اقدامات انج�ام ش�ده در حوزه 
بازطراح�ي رآكتوره�اي اتم�ي و س�اخت رآكتوره�اي جديد اتم�ي پرداخت. 
به گزارش »جوان«، بهروز كمالوندي س��خنگوي س��ازمان انرژي اتمي در خصوص 
بازطراحي قلب رآكتور اراك، اظهار داشت: در موضوع بازطراحي رآكتور كه اسم جديد 

آن رآكتور آب سنگين خنداب است، كارهاي زيادي انجام شده است. 
   وارد فاز دوم بازطراحي رآكتور آب سنگين اراك شده ايم

وي ضمن تأكيد بر اينكه كار اساسي و اوليه توسط ايران در قالب طراحي انجام مي شود، 
افزود: خوشبختانه طراحي ما در حدود 14 ماه انجام شد و در مرحله بعد چيني ها آن را 
تأييد كردند كه مي شود گفت كار كاملًا بي نقصي انجام شده و الان وارد فاز دوم شده ايم و 
طراحي جامع تري انجام شده است. سخنگوي سازمان انرژي اتمي ادامه داد: اگر چه براي 
انعقاد قرارداد، يك سال طول كشيد ولي در يك سال اخير چون يك كار ديگري داشتيم 
كه بايد خودمان انجام مي داديم، آن كار داشت انجام مي شد. وي گفت: اگر قرارداد هم 
يك سال قبل از آن منعقد مي شد، بايد مي ايستاديم تا اين كار تمام شود و سپس بر اساس 
قرارداد به چيني ها تحويل داده مي شد، خوشبختانه قرارداد نيز به نحوي بسته شد كه همه 

اهداف، معيارها و مشخصاتي كه ما مي خواستيم، در آن لحاظ شده است. 
   تأييد بازطراحي رآكتور آب سنگين اراك توسط چيني ها 

نشان دهنده بي نقصي كار متخصصان ايراني است
كمالوندي با بيان اينكه قرارداد خوبي بستيم، متذكر شد: كار طراحي به خوبي انجام 
شده و بازبيني را نيز چيني ها انجام دادند، چيني ها مرحله اول بازطراحي را تأييد كردند 

كه خبر خوبي است و نشان مي دهد كار متخصصان و مهندسان ما بي نقص است. 
س��خنگوي س��ازمان انرژي اتمي با اش��اره به اينكه تجربه س��اخت رآكتور از جنس 
استفاده كننده از آب سنگين و سوخت غني ش��ده را تاكنون نداشته ايم، گفت: با اين 
شرايط طراحي كه انجام مي دهيم را بايد كشوري كه تجربه اين كار را دارد، تأييد كند. 

وي با بيان اينكه تعداد اين كشورها زياد نيست و تنها دو كشور هستند كه يكي از اين دو 
كشور چين است، ادامه داد: وقتي چيني ها اين طراحي را تأييد مي كنند به اين معني 

است كه با اعتماد به نفس خيلي بيشتري مي توانيم كار را ادامه دهيم. 
كمالوندي با بيان اينكه از نظر زماني به هيچ وجه عقب نيس��تيم و ان شاءالله در زمان 
تعيين شده به مرحله راه اندازي مي رسد، بيان كرد: پيش بيني اوليه ما بين چهار  تا پنج 

سال بوده كه در حال حاضر يك سال و خرده اي از آن گذشته است. 
   همكاري هاي ايران و روسيه در ساخت نيروگاه ها 

سريع تر از زمان پيش بيني شده انجام مي شود
كمالوندي در خصوص همكاري هاي ايران و روسيه در ساخت نيروگاه ها، بيان كرد: اخيراً 

به روسيه س��فر كرديم و رآكتور جديد و نيروگاه جديد ساخته مي ش��ود. كار به خوبي 
پيش مي رود و ممكن است زمانبندي آن را عوض كنيم و مقداري سريع تر از زمان هاي 
پيش بيني شده براي طراحي اقدام كنيم و راه اندازي 9 ماه تا يك سال زودتر انجام شود. 
سخنگوي سازمان انرژي اتمي با بيان اينكه براي ساخت نيروگاه ها در مرحله خاكبرداري 
هستيم و بايد ميليون ها تن خاك برداشته شود، ادامه داد: بعد از آن بتن ريزي و فونداسيون 

انجام مي شود و در اين مراحل كار مي كنيم و به خوبي انجام مي شود. 
وي با بيان اينكه به طور كلي نيروگاه ها در دنيا، زودتر از شش سال به اتمام نمي رسند، 
حتي اگر بخواهند ضربتي كار كنند، افزود: بس��تگي به كارهاي ساختماني و استفاده 
از تجيهزات آماده يا س��اختني دارد. كمالوندي با بيان اينكه پيش بيني ما اين بود كه 
نيروگاه اول هشت سال بعد راه اندازي ش��ود و نيروگاه دوم نيز با فاصله دو سالي كه به 
تأخير مي افتد 10 سال بعد آماده بهره برداري شود، متذكر شد: حدود 9 سال ديگر بايد 
هر دو نيروگاه را داشته باشيم و حدود هفت س��ال ديگر نيروگاه اول بايد آماده شود و 
فعلًا طبق اين زمانبندي حركت مي كنيم. سخنگوي سازمان انرژي اتمي با بيان اينكه 
هزار و 50 مگاوات ظرفيت هر كدام از اين نيروگاه هاست كه دو تاي آنها 2 هزار و 100 
مگاوات مي شود، اظهار داش��ت: نيروگاه فعلي نيز هزار و 50 مگاوات و به اندازه همين 

است كه هزار مگاوات را به صورت عادي توليد مي كند. 
   توليد 20هزار مگاوات برق با اعتبارات معمولي ممكن نيست

سخنگوي س��ازمان انرژي اتمي با بيان اينكه براي دولتمردان ممكن است سخت 
باشد كه يك دفعه پول زيادي را براي اين كار اختصاص دهند و به همين دليل اگر 
بشود از فاينانس و وام هاي خارجي استفاده كرد، بهتر اس��ت، گفت: در اين زمينه 
داريم فكر مي كنيم كه تعداد را افزايش دهيم و برسيم به 20 هزار مگاواتي كه مورد 
نظر مجلس بوده كه بايد فكري به حال تأمين اعتبارش كنيم و با اعتبارات معمولي 

نمي توانيم اين كار را انجام دهيم.

هستهای

سخنگوي سازمان انرژي اتمي خبر داد
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